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مدرس خوش ذوق و با اخلاق سينما درگذشت 
حاتمی كيا: وقتي تصميم به ترك تحصيل  گرفتم استاد عالمي به من نهيب زد كه برگردم

   فرزين ماندگار
اكبر عالمي استاد دانشگاه و مجري س��ال هاي دور برنامه 
هنر هفت��م به دلیل ابتلا ب��ه بیماري كرونا درگذش��ت كه 
واكنش برخي چهره هاي هنري از جمله ابراهیم حاتمي كیا 

را دربرداشت. 
زماني كه تلويزيون ايران تنها دو شبكه داشت و تقريباً هیچ 
برنامه تخصصي درباره سینما وجود نداشت، اين اكبر عالمي 
بود كه با برنامه خاطره انگیز هنرهفتم در پنج شنبه شب ها 
میهمان علاقه مندان سینما مي شد و عطش سینمادوستان 
را قدري پاسخ مي داد. مرحوم عالمي را بايد يكي از معدود 
مجرياني دانست كه نسبت به زبان فارسي و گفتار درست 
حساسیت ويژه اي داشت و همواره از مرسوم شدن اجراهايي 

كه اصول حرفه اي در آن رعايت نمي شد، گلايه داشت. 
اكبر عالمي ب��ه عنوان م��درس خ��وش ذوق و با اخلاق 
فیلم و س��ینما، ش��اگردان زيادي را به عرصه هنر تقديم 
كرد. از جمله اين اف��راد مي توان به ابراهی��م حاتمي كیا 
اشاره كرد كه ديروز در قالب يك يادداشت به درگذشت 
استادش واكنش نشان داد: »س��ال 59 جواني بودم 19 
ساله، عاش��ق فیلمبرداري. براي اولین بار در كلاس هاي 
فیلمس��ازي ش��ركت كردم و ش��دم شاگرد اس��تاد اكبر 
عالمي. دلچس��ب ترين كلاس هاي فیلمسازي. او با كیف 
چرمي بزرگي وارد كلاس مي شد و همچون شعبده بازان 
يكي يكي از كیف اسلايد و كتابي و ابزاري بیرون مي كشید 
و ساعت ها به شیوه س��معي و بصري ش��اگردان را سِحر 
مي كرد. استاد به من جسارت داد و من در زيرزمین خانه، 
فیلم سوپر 8 را كه 15 متر طول داشت، ظاهر كردم. باوري 
كه استاد به ما مي داد از جنس سحر بود. او ايماني مي داد 

كه فراتر از تكنیك بود.«
حاتمي كیا در ادامه آورده اس��ت: » از سال 60 تا 67 كه 
جنگ بود و ما همیشه دسترنج فیلمبرداري هايمان را از 
جنگ به دست ايشان ظاهر مي كرديم. چه لذتي داشت 
در میان سروصداي دس��تگاه هاي لابراتوار صداو سیما، 
صداي فرياد استاد را مي شنیديم. آن صدا به من مي گفت 
كه وارد لابراتوار نشديم. وارد كلاس درس شديم و بايد 
آداب ش��اگردي را بجا آوريم. چقدر دل��م براي آن صدا 
در لابراتوار تنگ مي ش��د. س��ال 67 با اتمام جنگ وارد 
دانشگاه شدم. گرفتار فیلم ساختن بودم. فضاي دانشگاه 
برايم سخت شد و تصمیم به ترك تحصیل گرفتم. كسي 
خم به ابرو نیاورد؛ جز اس��تاد عالمي كه به من نهیب زد 

كه بايد برگردم و قوانین خش��ك آموزش��ي را به همت 
خودش كنار زد.«

   شوخي مهران مديري با عالمي 
از سويي ديگر فرزاد حس��ني در گفت و گو با مهر با اشاره 
به تأثیرگذاري اكبر عالمي در تلويزيون و براي مخاطبان 
عام و خاص گفت: »مجموعه ن��وروزي »جنگ 72« كه 
چهره هايي چون مرحوم خس��روي، داري��وش كاردان و 
مهران مديري آن را ساختند، به نوعي باني طنز تلويزيوني 
بود. مهران مديري در اين برنامه اولین بار ش��وخي با اكبر 
عالمي را باب كرد. اين خود نشان دهنده تأثیرگذاري اكبر 
عالمي بود و اينكه از ويژگي هاي خاصي برخوردار بود كه 
با آن شوخي مي ش��د و مهران مديري با رعايت احترام و 
با ادبیات طنز با اين جمله زيباي اكبر عالمي كه »امشب 
فیلمي از سینماي… ببینیم« اين شخصیت را بازآفريني 
كرد. وي اضافه كرد: عالمي هر بار كه اجرايش را ش��روع 
مي كرد، افتتاحیه هاي طراحي ش��ده اي داش��ت و نحوه 
ورودش به گفت وگوها متفاوت و كنجكاوي برانگیز بود. او 
نفس گیري هاي داشت كه هنوز هم در ذهن من مانده است 

و مي توان گفت متفاوتي بود كه درست عمل مي كرد. 
س��یف الله صمديان، هنرمند عكاس كه در سال 93 براي 
اكبر عالمي در جشن تصوير سال بزرگداشت گرفته بود نیز 
درباره آن بزرگداشت، به ايسنا گفت: » او درباره ترس هايي 
كه براي اجراي برنامه هايش داشت به ما مي گفت: من با 
اين ترس مقدس زندگي كردم. با همان ترس مقدس در 
كلاس درس و تلويزيون حاضر شدم. ولي همین امروز در 
راديو مي شنیدم كه مجري گفت »راس��تیتش«. آيا اين 
زبان سعدي و حافظ و مولانا است؟ شما با اين زبان داريد 
به فرزندان ما فارسي ياد مي دهید؟ ما بچه هاي خود را در 
خانه مي گذاريم و مي رويم. اين چه فارسي است كه شما 

ياد آنها مي دهید.«

    خبر

   محمد صادقي
جش�نواره بين المللي فيلم كودك و نوجوان تلاش مي كند تا 
زمينه ديده شدن آثار سينماي كودك در سطح بين المللي باشد. 
»علیرضا تابش« دبیر جش��نواره فیلم هاي ك��ودك و نوجوان در 
نشست رسانه اي سي وسومین دوره اين رويداد كه به صورت آنلاين 
برگزار شد، گفت: »سي و سومین جشنواره بین المللي فیلم هاي 
كودكان و نوجوانان در ش��رايطي برگزار مي شود كه بحران كرونا 
همه چیز را به خود مشغول كرده است. تمام مردم جامعه خصوصاً 
دانش آموزان با حجم گسترده اي از اخبار غم انگیز رو به رو هستند و 
وظیفه ما به عنوان فعالان فرهنگي اين است كه براي بهبود شرايط 
روحي نس��ل جديدمان فكر كنیم و امیدوارم نخستین جشنواره 
آنلاين كشور زندگي كودكان و نوجوانان ايراني را رنگي تر كند.« 

وي با اشاره به برگزاري آنلاين جشنواره امسال و انتخاب شعار »هر 
خانه يك سینما، هر كودك يك داور« براي اين دوره از جشنواره 
تأكید كرد: »برگزاري مجازي جشنواره تصمیم سختي بود كه در 
مشورت با تمام عوامل جشنواره، منتقدان و اصحاب رسانه به اين 
مدل از برگزاري رسیديم. اصحاب رس��انه، صاحبان آثار، داوران 
جشنواره و كودكان و نوجوانان از روز شنبه با مراجعه به سايت هاي 
جشنواره در حساب كاربري خود با اس��تفاده از كدهاي تخفیف 
مي توانند فیلم هاي مورد نظرشان را به صورت آنلاين تماشا كنند. 
همچنین داوران كودك و نوجوان با مراجعه به حساب كاربري خود 
مي توانند فیلم ها را به صورت رايگان تماشا كنند و از طريق همان 

صفحه رأي و نظر خودشان را ثبت كنند.«
تابش گفت: »امسال كتابخانه جشنواره به صورت آنلاين به كار خود 

ادامه مي دهد. مخاطبان اين بخش مي توانند با مراجعه به بخش 
كاربري خود در سامانه جشنواره از شنبه به مدت شش روز از اين 
بخش استفاده كنند و ارتباط خود با پخش كنندگان آثار و فیلم هاي 
مورد علاقه بر قرار كنند. امسال چهارمین المپیاد فیلمسازي هم به 
صورت مجازي و مبتني بر پلتفرم ها برگزار مي شود و بچه ها طي 

چهار روز مي توانند در اين رويداد شركت كنند.« 
وي در بخش دوم نشست رسانه اي پاسخگوي سؤالات خبرنگاران 
بود و در پاس��خي به س��ؤال »جوان« درباره تلاش فارابي براي 
رونق س��ینماي كودك گفت: »امیدوارم تلاش هاي ما منتهي 
به تس��هیل گري براي رونق فرهنگي و ديده شدن هرچه بیشتر 
آثار در فضاي بین المللي شده باش��د.« سي وسومین جشنواره  
بین المللي فیلم هاي ك��ودكان و نوجوانان براس��اس توافقنامه 
سازمان سینمايي، بنیاد سینمايي فارابي و شهرداري اصفهان و با 
عنايت به شیوع جهاني كرونا، از 27 مهر ماه لغايت 2 آبان 1399 

به صورت مجازي و نمايش آنلاين برگزار مي شود.

دبير جشنواره بين المللي فيلم كودك و نوجوان در پاسخ به »جوان«:

همه تلاشمان را براي رونق سينماي كودك انجام داديم!

حسين اميرعبداللهيان در آيين رونمايي از كتاب »صبح شام« گفت: 
»سردار سليماني در يكي از ديدارهايمان فرمود كه براي روشن شدن 
ابعاد حماس�ه حضور در س�وريه و ثب�ت خاطراتم ت�لاش كنم.« 
آيین رونمايي از كتاب »صبح شام، روايتي از بحران سوريه خاطرات 
دكتر حسین امیرعبداللهیان« با حضور حس��ین امیرعبداللهیان، 
محمدمهدي دادمان رئیس حوزه هنري انقلاب اس��لامي و زينب 
س��لیماني فرزند سردار رش��ید اسلام ش��هید حاج قاسم سلیماني 
برگزار شد. حسین امیرعبداللهیان س��خنان خود را در اين آيین با 
گرامیداشت ياد و خاطره سالار شهداي مقاومت سردار شهید حاج 
قاسم سلیماني و ياران و اصحابش آغاز كرد. وي گفت: سردار شهید 
حاج قاسم سلیماني در اوج بحران ها و فش��ارهاي كاري هیچ گاه از 
جزئیات نیز غافل نمي شدند و اين برداشت من از شخصیت ايشان 
پس از دو دهه آشنايي است. وي افزود: كمتر از يكسال قبل از آسماني 
شدن س��ردار س��لیماني، ايش��ان در يكي از ديدارهايمان فرمودند 
كه» من به دلیل ملاحظات و همچنین مشغله هايم فرصتي براي بیان 

خاطراتم ندارم، هر چند كه در دهها دفتر هر آنچه را كه در سال هاي 
مسئولیتم رخ داده، نوشته و مكتوب كرده ام. شما هر چقدر كه در توان 
داريد خاطرات و دريافت هايتان را از سوريه بنويسید و براي نسل هاي 

بعدي به يادگار بگذاريد.« 
امیرعبداللهیان ادامه داد: » در كلام سردار سلیماني بود كه شهادت ها، 
شهامت ها، شجاعت ها و حتي خیانت ها را هر مقدار كه مي تواني به 
تصوير بكش تا نس��ل هاي جديد بدانند كه چه اتفاقاتي افتاد و چه 
ايثارگري هايي در منطقه ش��كل گرفت. به همین دلی��ل نیز از بانو 
زينب سلیماني خواهش كردم كه چون »صبح شام« با دستور و نظر 
سردار به سرانجام رسیده اس��ت، ما آيین رونمايي از اين كتاب را در 
بنیاد مرتبط با سردار برگزار كنیم. اين رونمايي همزمان شده است با 
تدفین پیكر هفت شهید از شهداي خان طومان كه تا چندي پیش 
گمنام بودند و اين خود گواه ديگري اس��ت بر رشادت هاي صورت 
گرفته در س��وريه.« وي در بخش ديگري از س��خنان خود با تشكر 
از انتشارات سوره مهر براي انتشار كتاب »صبح شام« گفت:» نیت 
اولیه من بر انتشار اين كتاب در انتش��ارات وزارت امور خارجه بود، 
اما آقاي محسن مؤمني شريف توصیه كرد كه چون اين كتاب بايد 
مخاطب عام و مخاطب خاص را با هم جذب كند، بهتر است كه در 
حوزه هنري منتشر شود؛ چراكه انتشارات وزارت امورخارجه معمولاً 
مخاطب خاص دارد. از آقاي محمد مهدي دادمان هم كه پس از شروع 
مسئولیت شان در حوزه هنري تمام تلاش خود را به كار بردند تا كار 
به نتیجه برسد، كمال تشكر را دارم. در پايان اين مراسم نسخه اي از 
كتاب توسط دكتر حسین امیرعبداللهیان تقديم زينب سلیماني شد 

و تمامي سخنرانان لوح يادبود اين آيین رونمايي را امضا كردند.

در رونمايي از كتاب با حضور زينب سليماني مطرح شد
كتاب »صبح شام« با دستور سردارسليماني تدوين شد

در گفت و گوي »جوان« با نويسنده كتاب »براي زِين ابَ« مطرح شد

 محمد بلباسي اقتضاي زمانه را شناخت 
و آتش به اختيار بود

     محمدصادق عابديني
پيكر ش�هيد محمد بلباس�ي از ش�هداي مدافع حرم در خ�ان طومان 
س�وريه تفحص ش�ده و به ايران بازگشته اس�ت. براي شناخت شهيد 
بلباس�ي مي توان از كت�اب »ب�راي زِين ابَ« به�ره برد. كتاب�ي به قلم 
س�ميه اس�لامي و فاطمه قنبري  كه اولين چاپ آن در زماني منتش�ر 
ش�د كه پيكر ش�هداي خان طومان هنوز كش�ف نش�ده بود. »جوان« 
در گف�ت و گو با س�ميه اس�لامي ب�ه موض�وع ن�گارش اي�ن كتاب و 
حس و حال نويس�نده آن از بازگش�ت پيكر ش�هيد پرداخته اس�ت. 
 حال و هواي ايران با خبر بازگشت شهداي خان طومان به ميهن 
دگرگون شده است، به عنوان كسي كه كتاب زندگي شهيد را 

نوشته ايد، شما نيز در اين حال و هوا قرار گرفته ايد؟!
حقیقاً من منتظر بازگش��ت پیكر ش��هدا بودم. از زم��ان تفحص در خان 
طومان، كشف پیكرها و انجام آزمايش DNA براي مشخص شدن هويت 
ش��هدا، در جريان اخبار آن بودم؛ اين گونه نبود ك��ه ناگهاني در جريان 
بازگشت پیكر شهید بلباسي قرار بگیرم و حال و هواي خاصي به من دست 
دهد، اما مي توانم بگويم كه از بازگشت پیكر شهید بسیار خوشحال شدم، 
چون فرزندانش زينب، حسن، مهدي و فاطمه مي توانند دست كم با حضور 

در كنار مزار بابايشان آرام شوند. 
 در اين روزها با خانواده شهيد بلباسي 

در ارتباط بوديد؟ 
من فقط به برادر ش��هید پیام دادم و حتي تماس 
تلفني نگرفتم چون مي دانم در اين روزها سرشان 

خیلي شلوغ است. 
  »براي زِي�ن ابَ« چندمين كار ش�ما 

است؟
»براي زِين ابَ« هش��تمین كتاب من اس��ت كه 

منتشر شده است. ولي اگر در اينترنت جست وجو كنید شايد تنها دو كتاب 
من در جست وجو ها بیايد و اين به خاطر مظلومیت نويسنده هاي شهرستاني 
است كه كارهايشان ديده نمي شود. البته »براي زِين ابَ«، دوازدهمین اثري 

است كه نوشته ام و هنوز چهار كتاب منتشر نشده است. 
 چطور با شهيد بلباسي آشنا شديد؟ 

من از پیش از ش��هادت محمد بلباسي به واس��طه اينكه ايشان كار جهادي 
مي كردند و مس��ئول اردوهاي جهادي بودند و خودم نی��ز نیروي جهادي 
بودم، آشنايي داش��تم، ولي اينكه با خانواده ايش��ان از قبل آشنايي داشته 

باشم، اينطور نبود. 
 كتاب با حمايت لشكر 25 كربلا توليد شده است، اين حمايت 

چطور شكل گرفت؟
سال 95 بعد از اتفاق تلخ خان طومان، سردار حمیدرضا رستمیان فرمانده 

لش��كر 25 كربلا كه در كنار ش��خصیت نظامي يك نیروي فرهنگي است، 
خواستار اين شد كه معرفي ش��هداي خان طومان در دستور كار قرار گیرد. 
مي دانید كه لش��كر يك نیروي نظامي اس��ت و كار فرهنگ��ي قاعدتاً جزو 
مأموريت هاي آن نیست، اما نگاه سردار رستمیان باعث شد كه اين مسئله 
پیگیري شود. در همان سال جلسه اي با نويسندگان گذاشتند و يادم هست 
كه سه تیم شديم و هر تیم مسئولیت پرداختن به زندگي دو شهید را برعهده 
گرفت كه تیم ما شهید بلباسي و شهید رحیم كابلي را برعهده گرفت. متن ها 

هم در سال 96 آماده شد. 
 الان كتاب شهيد كابلي به چاپ رسيده است؟!

كار شهید كابلي به اتمام رسیده است، اما از آنجايي كه ايشان پیش از شهادت 
خاطرات خود را از دوران دفاع مقدس بیان كرده و قرار بود آن خاطرات در 
قالب كتاب منتشر شود، خانواده ش��هید گفتند ابتدا آن خاطرات و بعد اين 
كتاب منتشر شود. فكر مي كنم ان شاءالله امسال هر دو كتاب درباره شهید 

كابلي منتشر شود. 
 برخورد خانواده ش�هيد بلباس�ي با موضوع نگارش خاطرات 

شهيد چطور بود؟!
همه چیز خیلي خوب بود چون علاوه بر اينكه ش��هید ش��خصیت فرهنگي 
داشت، همسرشان نیز نگاه و ذهنیت فرهنگي دارند، اما كتاب سختي هايي 
هم داشت، اينكه شهید بلباسي در سطح كشور شناخته شده بود و آدم هاي 
زيادي با وي در ارتباط بودند، براي همین تصمیم گرفتیم كه شهید بلباسي 
را از ابعاد مختلف شخصیتي مورد بررسي قرار دهیم. در مرحله تحقیق كتاب 
بیش از 160 س��اعت مصاحبه انجام شده اس��ت. يعني ما حدود 160 نفر را 
براي مصاحبه انتخاب و در نهايت با 87 نفر مصاحبه كرديم و حجم كتاب در 
نهايت نزديك به 400 صفحه شد. مراحل حروفچیني، ويراستاري، صفحه 
آرايي و چاپ دو س��ال زمان برد. نمي گويم كتاب بي نقص اس��ت، قطعاً در 
محافل كارشناسي مي توان آن را نقد كرد و ممكن است از نظر سلیقه اي هم 
بعضي ها ايراداتي بگیرند، اما تلاش من اين بود كه شخصیت محمد بلباسي 

را در اين كتاب معرفي كنم. 
 اگر قرار باشد عصاره كتاب را در يك جمله جمع و در آن جمله 

شهيد بلباسي را معرفي كنيد، چه مي گوييد؟
شهید بلباسي در نظر عامه بیش��تر به عنوان شخصیتي جهادي شناخته 
مي شود، اما از نظر من كه به دلیل مصاحبه ها، آشنايي با خانواده اش برايم 
میسر شد مي تواند تكمیل تر از ديگران باشد و اينكه جداي از جهادي بودن، 
شاخصه اصلي شهید بلباسي اين اس��ت كه به مقتضاي زمانه اش آتش به 
اختیار عمل مي كرد. او به خوبي اقتضاهاي زمانه را شناخته و بر اساس آن 

آتش به اختیار بود. 
 احتمالاً با بازگشت پيكر شهدا، افرادي كه هنوز شهيد بلباسي 
را نمي شناسند براي ش�ناخت وي سراغ كتاب ش�ما بيايند، 

چقدر اين استقبال برايتان اهميت دارد؟!
صادقانه بگويم كه اصلاً به اين موضوع فكر نكرده ام. 
نويسنده هاي كتاب زندگي شهدا را ديده ام كه در 
اينستاگرام »استوري« مي گذارند و جلد كتابشان 
را منتشر مي كنند. ديروز مدير مسئول انتشارات 
مي گفت كتاب شهید بلباسي را براي چاپ بعدي 
فرستاده اند، ولي به نظر من الان ما هشت شهید 
داريم كه بايد درباره آن حرف بزنیم و نه فقط شهید 
بلباس��ي ! الان گفتن از خان طومان و مظلومیت 
شهدا مهم اس��ت. اگر كتاب »براي زِين ابَ« را براي خدا نوشته باشم و نیتم 

خالصانه باشد، خود خدا كمك مي كند و ديده مي شود. 
 اين روزها براي شهداي مدافع حرم و به خصوص خان طومان 

چه كار بايد كرد؟!
خودم سعي كردم در فضاي مجازي بیشتر از شهداي خان طومان بنويسم، 
شايد كمكي كند تا اين ش��هدا از مهجوريت و مظلومیتي كه دارند بیرون 
بیايند. دولت نه در زماني كه آنها در خان طومان به ش��هادت رسیدند و نه 
اكنون كه پیكرشان به ايران بازگشته حتي يك پیام تسلیت نداد. الان هم 
مي گويند به دلیل خطر كرونا، اجازه برگزاري مراسم تشییع پیكر شهدا را 
نمي دهند. من براي مرحوم استاد شجريان خیلي احترام قائلم، ولي چطور 
مراسم تشییع و خاكسپاري براي استاد برگزار شد و كسي نگفت چرا مراسم 

مي گیريد، اما براي شهداي خان طومان مي گويند نمي شود؟!

همه چيز خيلي خوب بود چون 
علاوه بر اينكه شهيد شخصيت 
فرهنگي داشت، همسرشان نيز 
نگاه و ذهنيت فرهنگي دارند، اما 
كتاب س��ختي هايي هم داشت

انتشار اجراهاي جشنواره موسيقي نواحي 
در قالب فيلم 

دبي�ر علم�ي س�يزدهمين جش�نواره موس�يقي نواح�ي از ضب�ط 
اجراه�اي اي�ن جش�نواره در اس�توديو و در قال�ب فيل�م خب�ر داد. 
احمد صدري با بیان اينكه اين فیلم ها از جشنواره موسیقي نواحي با بالاترين 
س��طح كیفي تولید مي ش��وند، گفت: به دلیل اينكه در اجراهاي زنده امكان 
صدابرداري به شكل مطلوبي وجود ندارد، از سال گذشته اجراهاي زنده قبل 
از جشنواره ضبط مي شد كه به تدريج در حال انتش��ار در سايت و شبكه هاي 

اجتماعي است. 
وي ادامه داد: به دلیل سر و صداي موجود در كنسرت ها و مشكلات ديگر، از سال 
گذشته تیم فیلمبرداري ويژه اي قرار داديم و آثار بهترين هاي جشنواره را ثبت 
كرديم. از هفته گذشته روند انتشار اجراهاي سال گذشته در صفحه اينستاگرام 
جشنواره آغاز شده و براي سیزدهمین دوره نیز اين روند ادامه خواهد داشت. 

دبیر سیزدهمین جش��نواره موس��یقي نواحي ايران درباره جزئیات تازه ترين 
جلسه با اعضاي شوراي علمي جشنواره گفت: با توجه به شرايط كشور به دلیل 
شیوع كرونا و حضور نیافتن برخي از اعضاي هیئت علمي در تهران، جلسه به 

صورت مجازي برگزار شد.
پیرو مصوبه جلسه گذشته، قرار بود اعضاي شورا افراد پیشنهادي براي حضور 
در بخش آنلاين سیزدهمین جشنواره موسیقي نواحي ايران را معرفي كنند كه 

امروز در بخشي از جلسه اين موضوع پیگیري شد. 
سیزدهمین جشنواره موسیقي نواحي ايران به دبیري احمد صدري با موضوع 

»دوبیتي خواني« در استان كرمان آبان ماه سال جاري برگزار مي شود.

 تدارك حوزه هنري
براي اكران »ديدن اين فيلم جرم است«

حوزه هنري در حال تدارك براي اكران فيلم سينمايي »ديدن 
اين فيلم جرم اس�ت« به كارگرداني رضا زهتابچيان است. 
به گزارش »جوان« به نقل از روابط عمومي فیلم، محمدرضا شفاه 
درباره وضعیت اكران فیلم »ديدن اين فیلم جرم است«، گفت: 
»ش��رايط كرونا س��ینما را در وضعیت خاصي قرار داده است و 
خیلي نمي توان درباره ماه هاي آينده س��ینما به تحلیل قطعي 
رس��ید، اما جمع بندي ما اين اس��ت كه اكران سینمايي فیلم 
»ديدن اين فیلم جرم است« را در برنامه قرار دهیم و احتمالاً به 

زودي تاريخ اكران فیلم را مشخص خواهیم كرد.« 
شفاه عنوان كرد:» شرايط فیلم ما منحصر به فرد است. »ديدن 
اين فیلم جرم است« نزديك به يك سال توقیف بود و بعد هم 
كه تصمی��م بر اك��ران گرفتیم، كرونا پیش آم��د. از طرفي هم 
حرف فیلم جوري نیس��ت كه بتوان بیش از اين براي نمايش 
آن صبر كرد؛ چراكه احتمال مي دهیم در صورت تعويق اكران، 
بعداً موانعي براي نمايش فیلم به وجود آيد و فیلم بیش از اين 
ضربه بخورد.« فیلم سینمايي »ديدن اين فیلم جرم است« به 
كارگرداني رضا زهتابچیان و تهیه كنندگي محمدرضا ش��فاه 
محصول حوزه هنري اس��ت كه بعد از اكران در جشنواره فجر 
سال 97 دچار حاشیه هايي شد و پروانه نمايش بعد از يك سال 

در بهمن 98 صادر شد. 
...........................................................................................................

 بهروز غريب پور
در بيمارستان بستري است

به�روز غريب پور با اش�اره ب�ه اينك�ه از روز ش�نبه هفته 
گذش�ته به دليل ابتلا ب�ه وي�روس كرونا در بيمارس�تان 
بس�تري اس�ت، تصريح كرد ك�ه كرونا كم بلايي نيس�ت. 
به گزارش خبرنگار مهر، بهروز غريب پور كارگردان باسابقه تئاتر 
و سرپرست گروه »آران« اين روزها به دلیل ابتلا به ويروس كرونا 

در بیمارستان نیكان غرب بستري است. 
وي در گفت وگو با خبرنگار مهر ضمن تأيی��د اين خبر درباره 
وضعیت جس��ماني خود گفت: » زندگي اينگونه است و از روز 
شنبه هفته گذشته در بیمارستان بستري هستم. خدا را شكر 

حالم بهتر شده است.« 
غريب پور تصريح كرد: » كرونا كم بلايي نیست و ان شاءالله به 
خیر بگذرد. وي درباره زمان ترخیص از بیمارس��تان و انتقال 
به منزل توضی��ح داد:» دوران درمان بايد به طور كامل بگذرد 
زيرا اگر درمان كامل انجام نشود، امكان بازگشت و حاد شدن 

بیماري وجود دارد.« 
...........................................................................................................
خاطرات حميد داوودآبادي به چاپ 

هجدهم رسيد
كت�اب »ديدم ك�ه جانم مي رود« ش�امل خاط�رات حميد 
داوود آب�ادي ب�ا رفيق قس�م خورده اش ش�هيد مصطفي 
كاظ�م زاده در س�الگرد ش�هادت اي�ن ش�هيد توس�ط 
انتش�ارات ش�هيد كاظم�ي ب�ه چ�اپ هجده�م رس�يد. 
شرح رفاقت حمید و مصطفي در كتاب »ديدم كه جانم مي رود« 
آنقدر شیرين اس��ت كه وقتي به لحظه جدايي آن دو مي رسد، 
حمید مي گويد: »ديدم كه جانم مي رود«. حالا بعد از س��ال ها 
حمید داوود آبادي شرح اين رفاقت را مكتوب كرده است و در 
قالب يك كتاب از اولین روز آشنايي با مصطفي تا روز شهادت 
و بعد از آن خاكس��پاري او گفت��ه و البته ن��ام آن را هم به ياد 
سخت ترين لحظه  اين رفاقت گذاشته اس��ت » ديدم كه جانم 
مي رود«. كتابي كه با استقبال مخاطبان مواجه شده و به چاپ 

هجدهم رسیده است. 
داوود آبادي كه در سالیان پس از جنگ تحمیلي همواره جزو 
رزمندگان عرصه ثبت و ضبط خاطرات دوران دفاع مقدس بوده، 
در اين  كتاب با پرداختن به ماجراي رفاقتش با شهید مصطفي 
كاظم زاده هم به شرح برخي از خاطرات مشتركش با اين شهید 
بزرگ��وار پرداخته و هم بخش��ي از خاطرات خ��ود را در خلال 

روزهاي حضورش در خط مقدم جبهه نوشته است. 
زبان اين  كتاب در اغلب موارد زبان گفتار است و نويسنده با ذكر 
برخي از خاطرات طنزي كه خود در جبهه آنها را تجربه كرده، 
سعي داشته هم مخاطب را بیش��تر جذب كند و هم تصويري 

واقعي از حضور رزمندگان در صحنه هاي نبرد ارائه دهد.

نويد پارسا      ديده بان 

    جشنواره     کتاب
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